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Neuvottelu 

1. Puheenjohtaja avaa neuvottelun 
 
Neuvottelujen teemana ovat hyvinvointialueen ja kunnan yhteistyön rakenteet. 
Neuvottelujen tavoitteena on todeta hyvinvointialueen ja kunnan keskeiset 
yhteistyön rakenteet ja käydä niistä tilannekuvakeskustelu.  
 
Laki hyvinvointialueesta 14 §: Hyvinvointialueen ja kuntien neuvottelu 
Hyvinvointialueen ja sen alueen kuntien on neuvoteltava vähintään 
valtuustokausittain tehtäviensä hoitamiseen liittyvästä yhteistyöstä, tavoitteista 
ja työnjaosta. Neuvottelussa voidaan sopia ainakin yhteistyön edellyttämistä 
yhteistoimintarakenteista, toimintamalleista sekä yhteistyön edellyttämästä 
tiedonkulusta. 
 
Neuvotteluista laadittiin muistio, johon kirjattiin tapaamisessa esille nousevat 
yhteistyörakenteisiin liittyvät ongelmat ja haasteet sekä yhteistyörakenteisiin 
liittyvät asiat, joista on tarkoituksenmukaista sopia tarkemmin erikseen.  
 

2. Kunnan luottamushenkilöjohdon ja viranhaltijajohdon edustajien 
avauspuheenvuorot 
 
Eerikki Viljanen esitti puheenvuoron kunnan luottamushenkilöjohdon puolesta 
puheenvuoron.  
 

• Hyvinvointialueen aloitus on sujunut odotuksiin nähden melko hyvin.  
• Hoitoon pääsy niin sosiaali- kuin terveyspalveluissa on huolestuttanut 

asukkaita. Palveluista yleisin palaute on, että ne ovat laadukkaita ja 
hyviä, kun niiden pariin pääsee. Hyvinvointikeskus tulisi saada Vihtiin.  

• Osastopalvelujen tarve säilyy ja palvelutarve kasvaa myös 
tulevaisuudessa.  

• Ankkuri-toimintaan tehdyt muutokset ovat aiheuttaneet Vihdissä 
hämmennystä.  

Kunnanjohtaja Erkki Eerola esitti puheenvuoron kunnan viranhaltijajohdon 
puolesta.  

• Vihdin kunnan alueella on noin 29 000 asukasta, joiden hyvinvoinnista 
kunta ja hyvinvointialue vastaavat yhdessä. Syntyvyyden aleneminen 
heijastuu myös Vihtiin.  

• Opiskeluhuollolle tarvitaan riittävät resurssit. Suuri huoli on tällä hetkellä 
se, että yhteisöllinen työ ja yhteinen kehittämistyö ei toteudu.  

• Ankkuri-toiminta on tukenut monialaista tukea ja varhaisen puuttumisen 
yhteistyötä. Muutokset LOVIKA-alueella ovat herättäneet huolta.  



• Vuoden alusta kuntien vastuu TE-palveluista kasvoi, ja tämä tarkoittaa, 
että yhteistyö hyvinvointialueen ja kuntien välillä on entistä tärkeämpää. 
Hyvinvointialueen tulisi resursoida työkykyarvioita.  

• Valmiusasiat korostuvat tässä ajassa. Olisi tärkeää voida vahvistaa 
toimintakykyä yhteisillä harjoituksilla. 

• Lähipalvelujen säilyttäminen on Vihdin kunnalle ensisijaisen tärkeää. 
 

3. Hyvinvointialueen luottamushenkilöjohdon edustajan avauspuheenvuoro 
 
Aluehallituksen varapuheenjohtaja Johanna Värmälä esitti puheenvuoron 
hyvinvointialueen luottamushenkilöjohdon puolesta.  
 
• Yhteiset keskustelut ovat tärkeitä hyvinvointialueen ja kunnan välillä.  
• Ankkuri-toimintaa ollaan kehittämässä, ja hyvinvointialue on sitoutunut 

siihen.  
 

4. Yhteistyön rakenteet ja ennakkotehtävä 
 
Todettiin ennakkomateriaali. Puheenjohtaja avasi keskustelun hyvinvointialueen 
ja kunnan välisistä yhteistyörakenteista.  
 
Keskustelussa todettiin seuraavaa:  
 
• Hoitoon pääsyn parantaminen on hyvinvointialueen keskeinen tavoite. Viime 

vuoden 2024 aikana hoitoon pääsyä ja henkilöstön pito- ja vetovoimaa on 
onnistuttu parantamaan. Vuokratyön määrä on vähentynyt huomattavasti. 
Nummelan terveysasema on ollut vetovoimainen tekijä erityisesti nuorille 
lääkäreille. Palvelujen verkoston linjauksissa päätettiin käynnistää 
tarveselvitys terveysaseman osalta. On selvää, että Nummelassa on laajasti 
sosiaali- ja terveyspalveluja jatkossakin. TE-uudistukseen viitaten 
monialainen työkykytiimien toiminta on käynnistynyt, ja tämä vahvistaa 
muun muassa työkykyarvioiden laatimiseen liittyvää osaamista. TYM-sopimus 
on pian allekirjoitettavana. Lohjan alueelle on tulevaisuudessa suunnitteilla 
klo 8–20 auki oleva laajan aukioloajan akuuttivastaanotto.  

• Vihdissä on tällä hetkellä melko hyvä tilanne opiskeluhuollon psykologien ja 
kuraattorien osalta. Ankkuri-toiminnassa on kyse käsikirjanomaisesti neuvoa, 
miten moniammatillista yhteistyötä tehdään. Lohja-Vihti-Karkkilan alueella on 
erillinen kahden hengen tiimi, joka on esihenkilöineen jatkossa osa isompaa 
tiimiä. Muutos kasvattaa toimintavarmuutta. Poliisin kanssa tehdään 
jatkossakin yhteistyötä, samoin nuorisotyöntekijän. 

• Pelastuslaitos tukee Vihtiä valmiussuunnitelmassa. Palvelut ja harjoitukset 
tähän liittyen jatkuvat samoin kuten aiemminkin. Väestönsuojelun 



kokonaisvastuu on hyvinvointialueella, ja tämän osalta perustetaan 
yhteistyöryhmä.  

• Palvelujen saatavuutta ja sen mittausta kehitetään. Digitaalisen asioinnin 
lanseeraus tulee olemaan merkittävä uudistus.  

• Lakisääteistä työttömien terveystarkastuksia ei pystytä toteuttamaan Vihdin 
alueella. Hyvinvointialue lupasi selvittää asiaa.  

• Esitettiin pyyntö, että LOVIKA-toimijoiden kanssa käydään erikseen 
keskustelu Ankkuri-toiminnasta, ja hyvinvointialue lupasi tällaisen järjestää.  
 

5. Muut asiat 

Hyvinvointialueen viranhaltijajohto esitti kunnan viranhaltijajohdolle pidempää 
läsnä tapaamista vuoden 2025 aikana. Sovittiin, että tapaaminen järjestetään. 

Tarkempi neuvottelu alueen Ankkuri-toimijoiden kanssa on tarkoitus järjestää 
alkuvuoden aikana. 
 

6. Neuvottelujen päätös 
 
Puheenjohtaja päätti neuvottelun.  

 


